
Protokół Nr XVIII/09
z sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w dniu 29 września 2009r w Gminnym

Centrum Kultury

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy – 10
2. Sołtysi – 16

Porządek obrad
1. Otwarcie obrad 
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Interpelacje i wnioski
5. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r
6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2009r
7. Podjęcie uchwały w/s przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie
geodezyjnym Skajzgiry

8. Sprawy różne
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski
10.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 940 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Lidia
Stabulewska i powitała radnych, sołtysów, pracowników urzędu oraz stwierdziła, że
w obradach uczestniczy 9 radnych.

Ad.2 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad, dodatkowych punktów
do porządku nie zgłoszono.

Ad.3 Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Ad.4 W interpelacjach i wnioskach głos zabrali:
Radny Kazimierz Chmielewski poprosił o informację na temat funduszu sołeckiego
oraz zapytał się czy wpłynęła odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych na wniosek z
sesji w sprawie zgromadzonego urobku w rowach przydrożnych drogi Pluszkiejmy –
Boczki.
Na obrady przybyła radna Bożena Jakubowska.

Ad.5 Przewodnicząca obrad oddała głos dla Skarbnika Gminy celem przedstawienia
informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r.
Zabierając głos Pani Bożena Wronowska powiedziała, że nie zachodzi konieczność
przedstawiania sprawozdania ponieważ wszyscy obecni otrzymali tą informację,
natomiast udzieli odpowiedzi na pytania jeżeli takie będą.
Poinformowała, iż wpłynęła z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie opinia w
sprawie wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r.
Następnie Pani Bożena Wronowska przedstawiła treść uchwały Nr RIO.IV-0120-
297/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16
września 2009r. w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Dubeninki
informacji z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009r.
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała przedłożoną przez Wójta
informacje z wykonania budżetu za I półrocze 2009r.
Pytań do sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009r nie zadano.
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Ad.6 Przed przystąpieniem do przedstawienia proponowanych zmian w budżecie gminy

na 2009r głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że w związku z zmniejszającą się
liczbą dzieci do gminy wpływa też co roku mniejsza subwencja oświatowa.
W roku 2009 subwencja jest tylko o 7 tyś. zł większa w stosunku do roku ubiegłego,
a koszty utrzymania szkół są coraz to wyższe.
Następnie Pan Wójt powiedział, że w miesiącu styczniu br. rząd ogłosił, iż będą dwa
razy w roku podwyżki dla nauczycieli.
W założeniach do budżetu które wpłynęły do gminy był zapis, że w subwencji
oświatowej znajdują się środki finansowe przeznaczone na podwyżki. 
Subwencja naliczana jest na ilość uczniów w danej gminie, na naszym terenie klasy
są mało liczne, natomiast pensja nauczyciela bez względu na ilość dzieci jest taka
sama.
Kontynuując Pan Ryszard Zieliński powiedział, że z czasem ulegnie likwidacji szkoła
w Żytkiejmach.  W chwili obecnej są już klasy 6 osobowe, w pierwszej kolejności
ulegnie likwidacji oddział zamiejscowy Gimnazjum.
W związku z tym, że w szkołach brakuje ponad 320 tyś. zł wiele zadań, inwestycji
zostanie wycofanych z realizacji na rzecz szkoły.
Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Bożena Wronowska i przedstawiła
propozycję zmian do budżetu gminy na 2009r.
Proponuje się dokonać następujących zwiększeń w szkołach:
1. Gimnazjum
- 6 tyś. zł przeznaczyć na dodatki mieszkaniowe i wiejskie dla nauczycieli
- 120 tyś. zł na płace
- 24 tyś. zł na ZUS
- 3 tyś. zł na fundusz pracy
Ogółem do Gimnazjum dokłada się 153 tyś. zł
2. Szkoła Podstawowa w Dubeninkach
- 33 tyś. zł na płace
- 26 tyś. zł na ZUS
- 1 tyś. zł na fundusz pracy
- 24 tyś. zł na usługi (opłata za korzystanie ze środowiska tj. za emisję dymów z  

           kotłowni szkolnej)
Ogółem dokłada się 84 tyś. zł
3. Szkoła Podstawowa w Żytkiejmach
- 58 tyś. zł na płace
- 20 tys. zł na ZUS
- 3 tyś. zł na fundusz pracy
- 2 tyś. zł na usługi ( opłata za korzystanie ze środowiska)
Ogółem dokłada się 83 tys. zł
Do szkół na terenie gminy dokłada się 320 tyś. zł. Proponuje się zdjąć środki
finansowe w wysokości 162 tyś. zł które przeznaczone były na remonty w
Dubeninkach ul. Osiedlowej, w Żytkiejmach  ul.Szkolnej i ul. M.Konopnickiej.
Ponadto również zabrać środki finansowe które były planowane na modernizację
Gminnego Centrum Kultury w Dubeninkach oraz budowę wielofunkcyjnego boiska
sportowego w Wobałach, modernizację placu zabaw w Wobałach i urządzenie
ogólnodostępnego miejsca spotkań w Wobałach.
Zmniejszyć także środki na dodatki mieszkaniowe o 40 tyś. zł ( kwota planowana jest
wyższa niż potrzeby), zmniejszyć również o 30 tyś. zł odsetki od pożyczek.
Zwiększa się plan wpływu z podatków od nieruchomości od jednostek gospodarki
uspołecznionej o 45 tyś. zł, od osób indywidualnych o 28 tyś. zł i podatku rolnego o
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         30 tyś. zł oraz 15 tyś. zł jako odsetki od nieterminowych wpłat podatków i opłat.

Zwiększa się i zmniejsza również dotacje między innymi zmniejsza się o 181.083,00
zł dotację na świadczenia rodzinne.
Zwiększa się o: 1567 zł dotacje na składki na ubezpieczenia zdrowotne; 14.430,00 zł
dotacje na zasiłki okresowe; 1590 zł dotacje na utrzymanie Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej; 24.625,00 zł na Poakcesyjny Program Wsparcia Obszarów
Wiejskich; 2.397,00 zł na dożywianie uczniów.
Ogółem zwiększenia dochodów wynoszą 163.741,00 zł, a zmniejszenia 350.992,00
zł.
W wydatkach zmniejsza się o kwotę przeznaczoną na remont ul. Osiedlowej w   
Dubeninkach oraz ul. Konopnickiej i Szkolnej w Żytkiejmach.
W gospodarce komunalnej dokłada się 2 tyś. zł na składki na ubezpieczenia 
społeczne, 3 tyś. zł na fundusz pracy, 25 tyś. zł na zakup materiałów ( pomalowano 
ogrodzenia, wykonano remont sali gimnastycznej SP Zytkiejmy, remont podłogi w 
przedszkolu w Żytkiejmach, pomalowano salę gimnastyczną SP Dubeninki)
- 4 tyś. zł przeznacza się na zakup usług pozostałych
- 5 tyś. zł na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych
- 6.024,00 zł wpłata UG na podatek od nieruchomości 
- 5 tyś. zł wpłata na PFRON
- 10 tyś. zł na zakup materiałów i wyposażenia tj. zakup drukarki do księgowości UG 
   ,materiałów biurowych itp. ( przeniesienie kwoty między §) 
- 10 tyś. zł na usługi 
- 5 tyś. zł na zakupy w OSP 
- 1 tyś. zł na usługi remontowe w OSP Dubeninki
- 5 tyś. zł dołożyć na płace w kl. „0”
- 1300 zł na składki na ubezpieczenia społeczne
- 1600 zł na dodatki wiejskie i mieszkaniowe dla nauczycieli
- w dowożeniu dzieci; 5 tyś. zł na płace, 800 zł na składki ZUS i fundusz płacy
- 4.5 tyś. zł na usługi remontowe ( za remont autokaru szkolnego Autosan H-9) 
Salę obrad opuścił radny Józef Rakowski.
Ogółem zwiększa się wydatki o 479.887,00 zł oraz zmniejsza się wydatki o
747.381,00 zł.
Przewodnicząca obrad odczytała treść projektu uchwały Nr XVIII/109/09 w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2009r który następnie poddała pod głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad.7 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w powyższym punkcie jest podjęcie
uchwały w/s przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym
Skajzgiry.
Następnie Pani Lidia Stabulewska odczytała Rozstrzygniecie Nadzorcze Wojewody
Warmińsko – Mazurskiego w którym to stwierdza nieważność uchwały Nr
XVII/108/09 Rady Gminy Dubeninki z dnia 29 czerwca 2009r w sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części miejscowości Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym
Skajzgiry .
Organ nadzoru dokonując analizy treści opisowej oraz graficznej – załącznika do
uchwały stwierdził, iż obszar mający być objęty opracowaniem planu
zagospodarowania przestrzennego, w obu częściach uchwały znacznie się różni.
W części opisowej uchwały wskazano konkretne działki objęte planem, natomiast
granice objęte opracowaniem planu, opisane w załączniku graficznym są znacznie
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         szersze, obejmują bowiem szereg innych działek.

Ponadto w treści uchwały błędnie podano numery działek.
Po zapoznaniu się z treścią rozstrzygnięcia nadzorczego Pani Przewodnicząca
obrad odczytała treść nowej uchwały Nr XVIII/110/09 w sprawie przystąpienia do
sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego części miejscowości
Pobłędzie położonej w obrębie geodezyjnym Skajzgiry.
Przedstawiony projekt uchwały został poddany pod głosowanie, uchwała została
podjęta jednogłośnie.

Ad.8 W sprawach różnych głos zabrali:
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała odpowiedź Wojewody Warmińsko –
Mazurskiego na wniosek wystosowany przez Radę Gminy w sprawie utworzenia w
Gołdapi stanowiska do spraw przyjmowania podań - kwestionariuszy paszportowych.
Wojewody negatywnie ustosunkował się do wniosku.
Przedstawiła również pismo Wydziału Spraw Obywatelskich i Cudzoziemców
Warmińsko – Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczące rozważenia
możliwości zaproszenia w ramach repatriacji i zapewnienia warunków do osiedlenia
się jednej z dwóch wymienionych w piśmie rodzin.
Rada nie zajęła w tej sprawie stanowiska.
Następnie głos zabrał Wójt Gminy i zapoznał z treścią następujących pism:
- Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Olsztynie w sprawie
współpracy pomiędzy samorządami Województwa Warmińsko – Mazurskiego, a
samorządami obwodu winnickiego na Ukrainie. Do pisma dołączona została lista
samorządów które chcą nawiązać współpracę. Gmina Dubeninki nie współpracuje z
żadnym samorządem z zagranicy. Rada Gminy nie zajęła stanowiska w tej sprawie.
- Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego w sprawie zbliżającej się w 
2009r obchodów 600 rocznicy Bitwy pod Grunwaldem. Pan Marszałek pisze, że
istotnym elementem, stwarzającym okazję twórczego i aktywnego wkładu
mieszkańców województwa w upamiętnienie tego wydarzenia jest czynny udział
samorządów w organizacji tego przedsięwzięcia.
Pan Marszałek zaprasza samorząd do podpisania porozumienia intencyjnego w
sprawie współpracy w zakresie organizacji obchodów 600. Bitwy pod Grunwaldem.
Z treści załączonego porozumienia wynika, iż gmina zobowiązana byłaby do
pozyskiwania funduszy i partycypowania w kosztach związanych z obchodami.
Rada Gminy nie zajęła stanowiska w tej sprawie.
- Ministerstwa Spraw Wewnętrznych w sprawie szerokopasmowego dostępu do
internetu które może zostać dofinansowane ze środków działania 8.3
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu e-Inclusion Programu Operacyjnego
Innowacyjna Gospodarka . Działanie 8.3 jest skierowane do jednostek samorządu
terytorialnego, konsorcjów jednostek samorządu terytorialnego oraz konsorcjów
jednostek samorządu terytorialnego z organizacjami pozarządowymi.
Wsparcie w ramach tego działania polega na częściowym lub całkowitym pokryciu
kosztów dostępu do internetu szerokopasmowego dla gospodarstw wykluczonych z
aktywnego uczestnictwa w społeczeństwie informacyjnym ze względów
ekonomicznych.
Oznacza to powiedział Wójt, że nie wiele osób może posiadać za darmo internet.
Na terenie gminy trudno będzie znaleźć 30 osób które spełniają wymagane kryteria.
W dalszej treści pisma mówi się, że w dniu 12 czerwca br. zatwierdzone zostały
zmiany Szczegółowego opisu priorytetów Programu Operacyjnego Innowacyjna
Gospodarka 2007 – 2013 przewidujące m.in. Rozszerzenie grupy użytkowników
końcowych o rodziny zastępcze, a także dające jednostkom samorządu
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          terytorialnego możliwość dofinansowania w ramach projektu działań
  koordynacyjnych prowadzonych przez instytucje publiczne takie jak szkoły,  

biblioteki, domy opieki społecznej. Na terenie gminy szkoły i biblioteki mają dostęp
do internetu.
Następnie Pan Wójt nawiązał do tematu związanego z oczyszczalniami
przyzagrodowymi i poinformował, że na budowę w/w oczyszczalni zapisało się tylko
25 osób z następujących wsi: Pluszkiejmy-3, Błędziszki-2, Kiekskiejmy-2, Błąkały-3,
Żytkiejmy-3, Lenkupie-2, Łysogóra-3, Linowo-2, Kiepojcie-1, Wobały-1, Pobłędzie-
1,Cisówek-1,Będziszewo-1.
W związku z tym Wójt zastanawia się czy zakupić dokumentację techniczną na
budowę oczyszczalni przyzagrodowych przy takiej ilości osób.
Poinformował również, że rozpoczęła się inwentaryzacja pokryć dachowych
eternitem prowadzona przez Związek Międzygminny „Gospodarka Komunalna” w
Ełku w ramach środków pozyskanych z programu.

Ad.9 W odpowiedziach na interpelacje i wnioski głos zabrał Pan Stanisław Kosiński
Sekretarz Gminy i poinformował, że do chwili obecnej tylko sołectwo Kiekskiejmy
złożyło wniosek dotyczący funduszu sołeckiego.
 Kontynuując Pan Sekretarz powiedział, że ustawa określa na jaki cel można  
 przeznaczyć środki funduszu sołeckiego tj. na przedsięwzięcia które są zadaniami 
 własnymi gminy, służą poprawie warunków życia mieszkańców oraz są zgodne ze 
 strategią rozwoju gminy.
 Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i poprosił Pana Mariana   
 Czarniewskiego sołtysa sołectwa Żytkiejmy o przedstawienie zadań jakie zostały  
 ujęte we wniosku do wykonania w 2010r ze środków funduszu sołeckiego.
 W w/w wniosku są ujęte przedsięwzięcia które może wykonać sołectwo.
 Natomiast w sprawie zgromadzonego urobku w rowach przydrożnych drogi   
 powiatowej Pluszkiejmy – Boczki Pan Ryszard Zieliński odpowiedział, że Zarząd   
 Dróg Powiatowych nie udzielił odpowiedzi na wysłane pismo z treścią którego  
 zapoznał obecnych.
 Sołtys sołectwa Kiekskiejmy Józef Mazewski zapytał sie kiedy będzie można  
 dokonywać zakupu materiałów na faktury ze środków funduszu sołeckiego.
 Pan Ryszard Zieliński odpowiedział, że terminy zakupu materiałów w 2010r trzeba 
 będzie uzgadniać z urzędem ponieważ środki te muszą być na koncie, a ponadto 
 gmina posiada również zobowiązania finansowe w postaci np. spłata kredytów i  
 danym momencie może nie być na ten cel środków.
 Środki finansowe przeznaczone na fundusz sołecki muszą być ujęte i zatwierdzone
  w budżecie gminy na 2010r.

Następnie głos zabrał ponownie Pan Sekretarz Gminy i nawiązując do wniosków o 
  funduszu sołeckim zwrócił uwagę, iż w przypadku wykonywania przedsięwzięć nie 
  na mieniu komunalnym tylko na terenie gdzie istnieje współwłasność lub jest innym 
  właściciel niż gmina wówczas wymagana jest zgoda wszystkich współwłaścicieli lub 
  właściciela, ponieważ trzeba dysponować prawem do gruntu.

Ad.10 Zamknięcia obrad o godz. 1200 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani 
Lidia Stabulewska.

Protokółowała: Przewodnicząca Rady Gminy
Irena Zakrzewska Lidia Stabulewska


